
Folketingets Sundhedsudvalg har den 3. november 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 116 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jonas Dahl (SF).

Spørgsmål nr. 116:
’’Vil ministeren redegøre for, hvilke initiativer ministeren agter at tage for at 
stoppe, at der bl.a. fra de nye sygehuse, der skal bygges i de kommende år, 
sker spredning af lægemidler i naturen via spildevandet?”

Svar:
Regionerne har som sygehusejere ansvaret for den korrekte håndtering af 
spildevand på sygehusene. Regionerne er opmærksomme herpå i forbindelse 
med sygehusbyggeri, idet de som bygherrer sammen med miljømyndigheder-
ne skal sikre en korrekt håndtering af hospitalsspildevand.

Helt generelt skal regionerne selvfølgelig følge de krav, der stilles af myndig-
hederne – herunder af miljømyndighederne med hensyn til udledning af spil-
devand. 

Jeg kan tilføje, at Miljøministeriet den 27. maj 2009 udgav en ny handlingsplan 
for hospitalsspildevand. Heraf fremgår, at hospitalsspildevand kun er kilde til 
ca. 4 pct. af medicinresterne i spildevandet.
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